



LUTTERBEKER

LUTTERBEKER



Linn Marx wurde 1981 in Kiel geboren. Seit 2008 arbeitet sie frei als Fotografin, seit 2000 stellt sie regelmäßig in der Galerie „Der Lutterbeker“ aus. „Heinz Ratz – Der moralische Triathlon“ (NFL 2012) war ihr erster Dokumentarfilm. Seither hat sie die

Multimedia-Performance „Freight – Frontiers of Freedom“ (2013) und „Lutterbeker“ realisiert.

Linn Marx, born in 1981 in Kiel, has been working as a freelance photographer since 2008. She regularly exhibits her work in the gallery of Der Lutterbeker. Her first documentary “Heinz Ratz – A Moral Triathlon” was shown in Lübeck in 2012. She also created the multi-media performance piece “Freight – Frontiers of Freedom” (2013).

German stars Ina Müller, Dirk Bach, Georgette Dee and many others performed at The Lutterbeker, a former village pub out in the northern German sticks. In “Lutterbeker”, director and still photographer Linn Marx tells the story of the house where she grew up; a place that welcomes everyone – from a boozing farmer to a spiffed-up drag queen, poets and rock stars, and every other mini-celebrity on the circuit, not to mention solitary wanderers among the dunes. It’s a place where you can regularly see a trusty bicycle parked next to a Porsche, and a professor enjoying a glass of red wine next to a punk rocker. For 40 years now, The Lutterbeker has been a coveted place to do a gig and an infamous pub, but also a much-loved oasis of relaxation. Marx tells the story of the fascinating development of this northern German institution with a lively mix of documentary footage, interviews, stills, poems and quotes. At the very latest when you hear German chanteuse Ina Müller raving about the time she spent with the Marxes, you’ll know it’s time to check out The Lutterbeker.

Ina Müller, Dirk Bach, Georgette Dee und viele andere hatten im Lutterbeker schon ihren Auftritt – einem ehemaligen Dorfkrug mitten in der norddeutschen Pampa. Die Regisseurin und Fotografin Linn Marx erzählt in „Lutterbeker“ die Geschichte ihres Elternhauses, das jedem Heimat zu sein scheint: dem bierseligen Landwirt ebenso wie der aufgedonnerten Transe, dem Dichter und dem Rockstar, den Berühmtheiten der deutschen Kleinkunst und dem einsamen Dünenwanderer. Ein Haus, vor dem mit großer Selbstverständlichkeit das Fahrrad neben dem Porsche parkt und der Professor neben dem Punker seinen Rotwein genießt. Seit 40 Jahren ist der Lutterbeker begehrtter Auftrittsort, berühmte Kneipe, aber auch geschätzte Erholungs-oase, deren spannende Entwicklung in einem Mix aus Livemitschnitten, Interviews, Fotografien, Gedichten und Zitaten sehr lebendig erzählt wird. Und spätestens, wenn Ina Müller ganz bewegt von ihrer Zeit bei den Marxens schwärmt, wird es höchste Zeit, selbst einmal in den Lutterbeker zu fahren.

Deutschland 2015, 96 Min., dt. OF

R: Linn Marx B: Linn Marx K: Wolfgang Marx, Linn Marx, Bernd Fiedler D: Dirk Bach, Hallucination Company, Georgette Dee, Missfits, Kay Ray, Funk Connection, Tim Fischer, Arnulf Rating, Ina Müller, Magnets, Bodo Wartke, Schroeter & Breiffelder, Gerburg Jahnke, Hajo Sommers, Gesche Mumm, Wolfgang Marx, Strupp Marx P: Linn Marx

Sa 7.11.
22:15h
CS7